

GIC Tax and Legal department – Internship

Job description

English version:

About us:

The German-Irish Chamber of Industry and Commerce (based in Dublin) provides information and advice on business opportunities in Germany and Ireland. It is partially funded by the Federal Ministry for Economic Affairs and Climate Action and is a foreign trade promotion organisation. Under the DEinternational service brand, we offer interested companies in Germany and Ireland professional advice and support for the successful establishment and expansion of their business activities abroad.

Your tasks:

Law

- Commercial/Economic law, especially labour and tax law
- Advising on company formation and dissolution in Ireland and Germany
- Intra-European trade

Tax

- Consulting companies on the requirements of the Irish tax system
- Registering companies for VAT and construction withholding tax in Ireland
- Carrying out tax refund procedures
- Registering employees and employers in Ireland

Your skills:

- Business, Economics student especially with focus on Accounting, Tax and Law
- Organisation skills, flexibility to manage multiple tasks
- Attention to detail
- Good MS Word and Excell skills
- Self-motivated and team player
- Fluent in German and English

Duration: 5 - 6 months

Deutsche Version:

Über uns:

Die deutsch-irische Industrie- und Handelskammer informiert und berät über Geschäftsmöglichkeiten in Deutschland und Irland. Sie wird anteilig vom für Bundesministerium für Wirtschaft und Klimaschutz finanziert und ist eine Einrichtung der Außenwirtschaftsförderung. Unter der Servicemarke DEinternational bieten wir interessierten Unternehmen in Deutschland und Irland professionelle Beratung und Unterstützung für den erfolgreichen Auf- und Ausbau ihrer Geschäftsaktivitäten im Ausland.

Aufgabenfelder im Bereich Recht:

- Wirtschaftsrecht, insbesondere Arbeits- und Steuerrecht
- Unternehmensgründung und -auflösung in Irland bzw. Deutschland
- innereuropäischer Handel

Aufgabenfelder im Bereich Steuern:

- Beratung von Unternehmen bezüglich der Anforderungen des irischen Steuersystems
- Registrierung von Unternehmen für Mehrwert- und Bauabzugssteuer in Irland
- Durchführung von Steuerrückerstattungsverfahren
- Registrierung von Arbeitnehmern und -gebern in Irland

Qualifikationen:

- Studium der Wirtschaftswissenschaften, insbesondere mit dem Schwerpunkt, Steuern, Controlling und Recht
- Organisationsfähigkeiten
- Gute Word- und Excel-Kenntnisse
- Selbstständiges, teamorientiertes Arbeiten
- Gute Deutsch- und Englischkenntnisse

Praktikumsdauer: 5 bis 6 Monate